
VOLEBNÝ LÍSTOK PRE VOĽBY DO ORGÁNOV MENSY 
SLOVENSKO V ROKU 2023

Pokyny: 
Na volebnom lístku zakrúžkujte poradové číslo pred menom kandidáta, ktorému  dávate svoj hlas (kandidáta, ktorý 
kandiduje na viacero funkcií, môžete voliť do všetkých, o ktoré sa uchádza). Maximálny počet kandidátov, ktorým 
môžete dať svoj hlas, je uvedený pri jednotlivých funkciách. Ak bude vyznačených viac kandidátov, ako je povolené, 
časť volebného lístka pre voľby na danú funkciu je neplatná.

Predseda/predsedníčka rady Mensy Slovensko (označte maximálne 1 kandidáta)

1. Viera Čmelková

2. Anna Dojčanová

3. Pavol Feranec

4. Karel Fibík

5. Martin Florovič

6. Matúš Hornáček

7. Irena Chrapanová

8. Tamara Krčík Babjáková

9. Henrich Kriško

10.  Andrej Lúčny

11.  Miroslav Macko

1. Anna Dojčanová

2. Darina Peterková

1.  Dáša Bukovská

2.  Hoang Trung Dang

3.  Pavol Feranec

4.  Matúš Hornáček

5.  Irena Chrapanová

12.  Gabriela Masaryková

13.  Marián Metes

14.  Marek Michlík

15.  Eduard Oswald

16.  Darina Peterková

17.  Jozef Dobroslav Pinka

18.  Tony Tesla

19.  Dália Tomášová

20.  Peter Trnka

21.  Marián Zahradník

6.  Gabriela Masaryková

7.  Helena Rojkovičová

8.  Mária Svoreňová

9.  Tony Tesla

10.  Marián Zahradník

Člen/členka kontrolnej skupiny Mensy Slovensko (označte maximálne 3 kandidátov)

Člen/členka rady Mensy Slovensko (označte maximálne 8 kandidátov)



POKYNY K VOĽBÁM 2023
Na základe demisie, ktorú rada Mensy Slovensko podala dňa 18.01.2023 ku dňu 30.09.2023, rozhodla 
volebná komisia o voľbách 2023 nasledovne:
• Voľby 2023 sa budú konať v termíne od 14.08.2023 do 09.09.2023, aby sa novozvolení funkcionári 

mohli ujať výkonu funkcie dňa 01.10.2023.
• Voliť sa bude predseda rady Mensy Slovensko, členovia rady Mensy Slovensko a členovia kontrolnej 

skupiny.
• Voliť sa bude môcť všetkými spôsobmi, aké určujú stanovy – poštou, elektronicky alebo osobne na 

mimoriadnom valnom zhromaždení.
• Do hlasovania budú zaradené volebné lístky členov Mensy, ktorí majú v deň volieb zaplatený členský 

príspevok na rok 2023.
• Voľby budú vyhodnotené na mimoriadnom valnom zhromaždení dňa 09.09.2023.

TERMÍNY A SPÔSOBY HLASOVANIA
Poštou alebo doručovacou službou: 14.08.2023 – 04.09.2023
Oprávnený volič môže hlasovať zaslaním volebného lístka poštovou prepravou alebo doručovacou (kuriér-
skou) službou na adresu: Notársky úrad, JUDr. Tatiana Schweighoferová, Záhradnícka 7, 811 07 Bratislava. 
Rozhodujúcim je dátum podania na poštovú alebo kuriérsku prepravu podľa podacej pečiatky. Volebný 
lístok musí byť v čistej zalepenej obálke, ktorá je vložená do ďalšej obálky, na ktorej je uvedená spätná 
adresa voliča, označenie „Voľby Mensa“ a vlastné členské číslo voliča. Členské číslo je možné uviesť aj z 
vnútornej strany vonkajšej obálky. Údaj o členskom čísle slúži na spojenie odosielateľa so zoznamom. 
Jedna poštová zásielka môže obsahovať iba jeden volebný lístok, inak je takto odovzdaný hlas neplatný. 
Osobné doručenie do sídla notárskeho úradu je vylúčené.

Obálky s hlasovacími lístkami zaslanými poštou budú otvárané po overení platnosti členstva na mimo-
riadnom valnom zhromaždení. Do hlasovania nebudú zaradené listy bez adresy odosielateľa z dôvodu 
overenia platnosti členstva a volebné lístky, ktoré nebudú vložené do druhej čistej zalepenej obálky, kvôli 
zachovaniu tajnosti hlasovania.

Volebný lístok je súčasťou tohto vydania časopisu a taktiež ho bude možné stiahnuť po prihlásení sa na 
webovej stránke Mensy Slovensko.
Elektronicky: 21.08.2023 – 08.09.2023
Podrobné pokyny k voľbám elektronickou formou budú upresnené na webovej stránke Mensy Sloven-
sko a zaslané oprávneným voličom do e-mailovej schránky, ktorú má Mensa Slovensko evidovanú ako 
kontaktnú e-mailovú adresu. Za správnosť e-mailovej adresy zodpovedá člen v spolupráci s tajomníkom 
Mensy Slovensko.
 
Osobne: 09.09.2023
Osobné hlasovanie bude prebiehať na mimoriadnom valnom zhromaždení. Členovia, ktorí budú voliť na 
mimoriadnom valnom zhromaždení, budú mať možnosť odovzdať hlasovací lístok na mieste, kde budú 
mať k dispozícii čisté obálky.

Miesto konania včas upresníme. Doporučujeme sledovať informácie a pokyny pred voľbami na webovej 
stránke Mensy Slovensko, ako aj informácie zaslané voličom do e-mailovej schránky.

Profily kandidátov spolu s volebným lístkom sú samostatnou (nezviazanou) prílohou tohto vydania časo-
pisu a tiež sa zverejňujú pred voľbami na webovej stránke Mensy Slovensko.



Ing. Dáša Bukovská
Jediný spôsob, ako robiť skvelú prácu, je milovať 

to, čo robíš. 

Milí mensania,
som rada, že som bola opäť oslove-

ná s návrhom na kandidátku do Kontrol-
nej skupiny MS. V posledných voľbách 
som bola zvolená do Kontrolnej skupiny 
a spolu s ostatnými členkami sme svo-
je úlohy plnili svedomito, zodpovedne 
a včas.

V kontrolnej činnosti mám skúse-
nosti aj zo zamestnania, kde som nie-
koľko rokov pracovala na odbore vnútor-
nej kontroly Finančného riaditeľstva SR, 
v súčasnosti pracujem na Colnom úrade 
Nitra. Členkou Mensy Slovensko som 
od roku 2004, v minulosti som bola vo 

Viera Čmelková
Volebný profil kandidáta nebol doručený podľa stanovených podmienok.

Hoan Trung Dang
Volebný profil kandidáta nebol doručený podľa stanovených podmienok.

Anna Dojčanová
Volebný profil kandidáta nebol doručený podľa stanovených podmienok.

volebnej komisii pri voľbách do orgánov 
MS, organizovala som jarné stretnutie 
v Komárne, kde žijem a spolupracovala 
som pri vypracovaní návrhov na zmenu 
stanov MS. Pravidelne pomáham pri or-
ganizácii regionálnych kôl a pri finále IQ 
olympiády ako dobrovoľníčka.

Svojimi znalosťami a skúsenosťami 
by som chcela prispieť k tomu, aby som 
ako členka Kontrolnej skupiny mohla 
zabezpečiť dohľad nad hospodárením 
s finančnými prostriedkami MS a tiež na 
dodržiavanie stanov MS.  

Za prejavenie dôvery vašimi hlasmi 
vám vopred ďakujem.



Motto nedodané

Milí priatelia,
Cením si, že som bol navrhnutý na 

pozíciu člena rady Mensa Slovensko.
Narodil som sa a žijem v Bratislave. 

Som absolventom Ekonomickej Univer-
zity v Bratislave a ekonomike sa venu-
jem aj profesne. Členom Mensy Sloven-
sko som už 16 rokov.

Medzi moje záľuby patrí turistika, 
cestovanie, cyklistika, fotografia, záhra-
da a kutilstvo. Okrem toho sa venujem 
motorizmu. Mám Trabant a aj Babettu.

Aktívne sa zapájam do činností Men-
sy Slovensko a s mnohými z vás sme sa 
stretli na rôznych akciách ako jarné ale-

bo jesenné stretnutia, výlety, exkurzie, v 
Bratislave v klubovni a podobne. V tom-
to roku som prvýkrát participoval aj na 
IQ olympiáde. 

V minulosti som už bol niekoľko vo-
lebných období členom rady a po zvolení 
za člena rady by som chcel uplatniť na-
dobudnuté skusenosti z minulosti.

Verim, že tak, ako som získal dôveru 
tých, čo ma navrhli, tak ziskam aj vašu 
dôveru a budete vo voľbách hlasovať aj 
za mňa.

Ďakujem.
Karči

Karel Fibík

Členom MS som už 9. rokom. Do 
začiatku tohto roka som žil v opojnej 
naivite, že sme tu všetci nadpriemer-
ne inteligentní, takže si dokážeme ra-
cionálne voliť tých najlepších z nás do 
Rady. Aj keď je ľahšie si vždy len popod 
fúzy zašomrať, rozhodol som sa, že mi 
to tentokrát nestačí.

Začal som pomáhať na jarných 
stretnutiach, v aktuálnom čísle nášho 
časopisu vyjde moja reportáž, orga-

Pavol Feranec
Je lepšie mieriť ku hviezdam a minúť,ako mieriť 

do kopy hnoja a trafiť.
nizujem exkurziu do rakúskej jadrovej 
elektrárne Zwentendorf. Zúčastnil som 
sa zopár zasadnutí rady MS, kde som aj 
aktívne prispel do diskusií.

Moje osobné ciele do nadchádzajú-
ceho volebného obdobia zahŕňajú:

 • Zistiť dôvody odlivu členov a pri-
tiahnuť aspoň jedného späť

Nábor nových členov MS funguje 
ako hodinky. Pri rozhovoroch so “starý-
mi harcovníkmi” som však pobadal, že je 
časť členov nespokojných so smerova-
ním MS a tak prestávajú platiť členské 
príspevky či sa zúčastňovať jej aktivít. 
Rád by som pochopil konkrétne dôvody 
prostredníctvom dotazníka či rozhovo-
rov a pokúsil sa pritiahnuť ich späť. Dra-
vosť mladých by sa vždy mala snúbiť so 
skúsenosťami služobne starších.

 • Prekopať stanovy
Začiatkom roka som si prečítal pod-

robne naše stanovy, napísal k nim svoje 
poznámky a podnety a zaslal rade. Na-
priek existencii pracovnej skupiny pre 

zmenu stanov sa v tomto bode stále 
nič hmatateľné neudialo. Chcel by som 
s tým pohnúť, keďže naše stanovy sú 
alfou a omegou fungovania nás všet-
kých v rámci MS. 

 • Šablóny na nové návrhy zmien
Návrhov na zlepšenie či zmenu býva 

vždy neúrekom. Občas si ale navrhova-
teľ dostatočne nepremyslí, aké následky 
a dôsledky môže ním navrhovaná zmena 
spôsobiť. Aby nebola cesta do pekla vždy 
dláždená dobrými úmyslami, rád by som 
inicioval šablónu/proces, vďaka ktorej by 
bol navrhovateľ motivovaný napísať po-
pri návrhu samotnom aj vlastnú analýzu 
súčasného stavu, dôsledky vyplývajúce 
z prijatia zmeny, vplyv na chod MS, jej 
rozpočet...

Jáj a teda som vyštudovaný elektroe-
nergetik, no už skoro 2 dekády fušujem do 
IT remesla. Viete sa so mnou okrem elek-
trární pobaviť aj o behaní, či ma stretnúť 
najmä v zime kúpať sa v nejakom zamrz-
nutom jazere (poväčšine Draždiak).



Martin Florovič

Ži a nechaj druhých žiť, načúvaj ich potrebám.

Narodil som sa v roku 1978 v Bra-
tislave, študoval som na Fakulte elek-
trotechniky a informatiky STU odbor 
elektronika (1997-2003), kde som 
pokračoval v doktorandskom štúdiu 
(2003-2006). Momentálne som za-
mestnaný na Ústave elektroniky a fo-
toniky FEI STU ako výskumný pracov-
ník. Voľný čas trávim príležitostným 
cestovaním a turistikou, venujem sa 
konštruktívnym činnostiam ako vylep-
šovanie, vyrábanie či opravovanie zaria-
dení okolo nás, nevyhýbam sa ani soci-
álno-spoločenským debatám.

Členom Mensy Slovensko som už 
tridsať rokov, spočiatku ako pasívny 
člen, v novom miléniu som sa zúčast-
ňoval a pomáhal pri organizácii rôznych 
podujatí, v uplynulom desaťročí som 
členom Rady Mensy. Ako dobrovoľník 
pomáham pri pravidelných testova-
niach IQ v Bratislave. Organizujem tu-
ristické výlety v okolí Bratislavy, kde 
popri pobyte na čerstvom vzduchu sa 

vedú podnetné diskusie aj s ďalšími 
turistami vzdelanými v rôznych oblas-
tiach, čo prospieva k vzájomnému a in-
tenzívnemu obohateniu zúčastnených 
po stránke odbornej, vedomostnej aj 
praktickej. Ľudí vo svojom okolí infor-
mujem o online prednáškach, ktorých 
by sa mnohí prezenčne nemohli zú-
častniť v bratislavskej klubovni. Mo-
jím cieľom je spájať čo najviac členov 
s podobnými záujmami nielen vrámci 
miestnych skupín, či po celom Sloven-
sku, ale aj s inteligentnými ľuďmi mimo 
našej organizácie, čo tiež prispieva k 
rastu členskej základne.

Uvedené činnosti plánujem z pozí-
cie rádového člena či člena Rady Mensy 
naďalej rozvíjať. Nakoľko debatujem s 
mnohými členmi, snažím sa ich rozumné 
názory či vízie presadzovať pri rozhodo-
vaní v Rade Mensy. Touto cestou ďaku-
jem členskej základni za podporu Mensy 
Slovensko v týchto v mnohých smeroch 
hodnotovo inflačných časoch.

Matúš Hornáček
Volebný profil kandidáta nebol doručený podľa stanovených podmienok.



Ahoj mensania. Vyštudovala som 
špeciálnu pedagogiku v Bratislave, som 
špeciálna pedagogička na ZŠ v Koši-
ciach, aktuálne na začínajúcej materskej 
dovolenke. Profesijne sa zameriavam na 
žiakov so všeobecným intelektovým na-
daním. Kandidovať za členku rady som 
sa rozhodla vďaka skúsenostiam po-
sledných troch rokov, počas ktorých sa 
aktívne zapájam do aktivít Mensy Slo-
vensko a začala som vnímať príležitosti, 
ktoré nám všetkým prináša.

V rámci mojej profesie s nadanými 
deťmi a chuti podávať svoje vedomos-
ti ďalej sa vybudovala v Mense funkcia 
koordinátora pre spolupracujúce ško-
ly, ktorú zastávam. V konkrétnych po-
stupných krokoch sa za dva roky po-
darilo uzavrieť spolupráce so školami 
po celom Slovensku, preškoliť stovky 
učiteľov a nájsť množstvo nadaných 
žiakov, s ktorými ďalej pracujeme. 
V tejto oblasti vidím do budúcna svoj 
najpodstatnejší prínos. Moja funkcia 
a jej napĺňanie by nebolo možné bez 
spolupráce s Miroslavom Mackom.

Pred dvomi rokmi som sa pridala 
do Spoločenstva Kempelena – spo-
ločenstva pre nadané deti, ktoré 
rozbehli Darina Peterková, Miroslav 
Macko a Milan Pavlík. Vypomáham s 
pobytovým aj denným táborom pre 
nadané deti, druhý rok vediem košic-
kú klubovňu pre nadané deti, kde sa s 
deťmi stretávame na pravidelnej báze. 
Mojim cieľom je rozširovať povedomie 

o potrebách nadaných detí aj širšej 
verejnosti. V Košiciach figurujem ako 
predsedníčka miestnej skupiny, v kto-
rej sa nám podarilo vybudovať silnú 
základňu aktívnych členov. Vďaka nej 
sme v Košiciach spolu s kandidátkou 
Dáliou Tomášovou začali organizovať 
verejné IQ testovania. V rámci svojho 
volebného programu by som chcela 
podporiť a dať pomocnú ruku aj ostat-
ným krajským mestám v organizovaní 
pravidelných verejných IQ testova-
niach. Ako členka rady by som vedela 
využiť svoje organizačné schopnosti, 
nadhľad aj v nepriaznivých situáciách 
a v neposlednom rade neslabnúci op-
timizmus.

Verím, že na základe spomínaných 
skúseností a zručností prispejem do 
našej organizácie pri napĺňaní jej vízií. 
Okrem spomínaných cieľov sa stotož-
ňujem s víziami kandidátky na pred-
sedníčku Dariny Peterkovej, ktorá má 
moju plnú podporu.

Mgr. Tamara Krčík Babjáková

Cesta je cieľ.

Som majiteľkou 3 slovenských 
a spolumajiteľkou 1 srílanskej firmy. 
Podnikám od roku 1993. Predmety 
činnosti mojich firiem sú obchod s po-
travinami pre diabetikov, ubytovacie 
a reštauračné služby, cestovná kance-
lária, cestovná agentúra (poznávacie 
zájazdy), koreninová záhrada... Osobne 
som tiež kvalifikovaný sprievodca ces-
tovného ruchu a nadšený organizátor 
vlastivedných vychádzok, výletov, zá-

jazdov, tematicky zameraných na his-
tóriu, kultúru, umenie, architektúru, 
prírodu... Narodila som sa v Brne. Celý 
dospelý život som prežila v Bratislave 
a občas aj na Srí Lanke (presne 1 rok 
s klientmi a 6 mesiacov sama)  V rámci 
členstva mojich firiem som bola 9 ro-
kov (3 volebné obdobia) predsedníčkou 
Dozornej rady Zväzu obchodu a ces-
tovného ruchu, kratší čas som bola aj 
predsedníčkou Dozornej rady Sloven-
skej asociácie cestovných kancelárií 
a agentúr. Ovládam účtovníctvo, mám 
prax s tvorbou stanov. Jeden rok života 
som bola zamestnaná ako tajomníčka 
neziskovej organizácie zameranej na 
branný pobyt v prírode; organizovala 
som akcie a tábory pre deti a mládež; 
mnohé roky som podobnú činnosť ro-
bila aj dobrovoľnícky.

Aktuálne som od 1.7.2022 tajom-
níčkou pre členstvo Mensy Slovensko 
(MS). Na moje prekvapenie je táto 
funkcia pomerne obsiahla a pokojne 

by zamestnala jedného človeka na 
polovičný úväzok. Nie je však mojou 
ambíciou sa takým človekom stať; 
skôr chcem pomôcť MS, aby tento 
krok pre svoje zlepšenie urobila. Do-
teraz sa mi v spolupráci s ostatnými 
podarilo: spustiť automatické maily 
pre žiadateľov o členstvo, zaktualizo-
vať texty a formuláre na webe, spus-
tiť generované maily z Websupportu 
a z nových profilov na webe MS, za-
viesť pravidelnú informačnú rubriku 
v časopise, vylepšiť systém archivá-
cie, zjednodušiť a zlacniť distribúciu 
členských preukazov...

Napriek tomu, že sa s istotou v ži-
vote nebudem nudiť, som ochotná 
v súlade s hlavným mottom Mensy po-
môcť zorganizovať administratívu tak, 
aby bola pomocou pre náplne a ciele 
tejto organizácie. Tiež rada podporím 
všetky zmeny k lepšiemu, či už sú tieto 
zo sféry hospodárenia, pravidiel a le-
gislatívy, kontroly alebo databáz.

Irena Chrapanová
Najdôležitejšie je prežiť a v rámci toho času 

zlepšovať svet.



Pochádzam z Banky pri Piešťanoch 
v Trnavskom kraji, za prácou dochádzam 
do Bratislavy. Vyštudoval som umelú in-
teligenciu na Matfyze v Bratislave (červe-
ný index, pochvala dekana, študijný prie-
mer 1.00). Vždy som pôsobil v priemysle 
i v akademickej sfére, pričom pomer me-
dzi nimi sa menil a mení dodnes. Som 
spoluzakladateľom firmy MicroStep-MIS, 
pre ktorú som vytvoril jej prvé softvérové 
produkty (monitorovacie systémy) a kto-
rá má dnes vyše dvesto zamestnancov 
a trhy vo vyše 80-tich krajinách. V po-
sledných rokoch pôsobím v jej dcérskej 
firme ME-Inspection, kde sa venujem 
výskumu v oblasti počítačového videnia 
a to najmä pre stroje kontrolujúce kvali-
tu vyrobených pneumatík. V akademickej 
sfére som pod vedením nestora ume-
lej inteligencie na Slovensku prof. Jozefa 
Kelemena získal doktorát zameraný na 
integráciu metód umelej inteligencie. Na 
Matfyze pôsobím tiež ako pedagóg a to 
najmä v oblasti počítačového videnia a ro-
botiky. Mám bohaté skúsenosti z pôsobe-

nia v mimovládnych organizáciách. Som 
spoluzakladateľ občianskeho združenia 
Robotika.SK (popularizácia robotiky), som 
predsedom ETHOSu (spolok sekularistov) 
a členom viacerých ďalších občianskych 
združení vrátane Mensa Slovensko. Som 
ženatý, mám štyri deti, hrám na gytare 
a som trochu nezbedník.

Ako volebný program ponúkam 
zmierňovanie napätia medzi členmi rady. 
V Mensa vidím množstvo užitočných a ak-
tívnych ľudí, ktorí však po sebe príliš často 
kričia. Svoju inteligenciu by mali podľa mňa 
nasmerovať na spoluprácu a vypracovanie 
mechanizmov spravodlivej deľby povin-
ností a prostriedkov. Veľmi problematic-
ké je práve čerpanie odmien, bez ktorých 
dnes sotva možno vyvíjať intenzívnu čin-
nosť, avšak pri ktorých treba vždy pamä-
tať na všetkých, ktorí si ich zaslúžia i na 
možnosti združenia ako celku. Špeciálne 
by som sa zasadzoval, aby bolo pamätané 
aj na to, že vysoké IQ automaticky nezna-
mená vysoké príjmy a v rade by som vždy 
hájil najmä túto skupinu našich členov.

RNDr. Andrej Lúčny, PhD. 
„Vzdelanie osoží len tam,  

kde je už takmer zbytočné.“  
(E. Gibbon)

Vek: 47 rokov
Vzdelanie: 
 ▪ Ekonomická univerzita v Bratislave, Podnikovohospodárska 

fakulta v Košiciach – inžinierske a doktorandské štúdium
 ▪ ACCA – medzinárodné účtovné skúšky - úplná kvalifikácia

Zamestnanie: Finančný účtovník a analytik
Bydlisko: oficiálne Košice, väčšinu času som v Bratislave
E-mail: henrich.krisko@mensa.sk
Doterajšie aktivity v orgánoch Mensy Slovensko:
 ▪ júl - november 2001 – predseda Kontrolnej skupiny
 ▪ od decembra 2001 až doteraz – hospodár Mensy Slovensko
 ▪ jún 2013 – máj 2015 – jednateľ Mensy Slovensko

Jazykové znalosti: angličtina, francúzština
Záujmy: príroda, turistika, cestovanie, záhadné javy, politické 
dianie

Henrich Kriško

Členom Mensy som od roku 1994. 
Začal som ako ukážkový pasívny člen. 
Sporadicky som sa zúčastňoval akcií 
košickej miestnej skupiny. Po príchode 
do Bratislavy som aj tam objavil aktivity 
Mensy. Čoskoro iní objavili moje vedo-
mosti a stal som sa najprv predsedom 
Kontrolnej skupiny a zakrátko už hospo-
dárom v Rade. Túto funkciu vykonávam 
doteraz. Vytvoril som návrh pravidiel 
hospodárenia a podieľal sa na tvorbe ná-
vrhu nových stanov. Pracujem na finanč-
nom modeli Mensy Slovensko, ktorý by 
mal pomôcť zodpovedať otázku, ktoré 
aktivity a za akých podmienok sú trvalo 
udržateľné a umožniť lepšie vyhodnotiť 
ekonomické dopady rozhodnutí. 

Najmä počas posledných 10 rokov 
výrazne stúpol počet členov. Prinieslo to 
nové akcie a projekty a zlepšilo finančnú 

situáciu. Dnes môžeme finančne pod-
porovať aj rozsiahlejšie akcie pre členov 
vrátane medzinárodných akcií ako boli 
EMAG či Silvensa. Rovnako dokážeme 
štedrejšie finančne podporovať akcie 
pre verejnosť ako aj akcie zamerané na 
prácu s nadanými deťmi.

Iba široké spektrum aktivít umožní 
každému členovi nájsť si svoje miesto 
v Mense. Tomu má zodpovedať aj pod-
pora aktivít a odmeňovanie rešpektu-
júce spravodlivosť, nediskrimináciu, 
dlhodobú udržateľnosť a neziskový 
charakter našej organizácie. Niet dô-
vodu výrazne preferovať niektoré ak-
tivity na úkor iných. Mensa by taktiež 
nemala byť inými využívaná na zá-
robkovú činnosť bez protihodnoty. Aj 
k tomu všetkému svojou prácou rád 
prispejem. 

Dlhodobo sa v Mense zaoberám financiami 
a účtovníctvom vrátane daní.



Miroslav Macko
Mensa je kolektív, nie jedinec. Preto ju poďme 

tvoriť my, nie ja.

Milí mensania, som elektrotechnic-
ký inžinier, mám rád vedu a techniku, 
vyučujem elektrotechniku. Mám rád 
logiku, hádanky, vymýšľam šifry, lo-
gické úlohy a IQ testy. Podieľam sa na 
tvorbe niekoľkých TV relácií ako člen 
kreatívneho tímu.

V Mense som približne polovicu 
svojho života a nemalú časť z toho som 
v jej vedení, 8 rokov ako predseda. Už 
19 rokov organizujem tábory pre nada-
né deti a s Dankou Metesovou som stál 
pri zrode IQ olympiády. Som zakladajú-
cim členom mensanského Spoločen-
stva Kempelena, ktoré sa venuje inte-
lektovo nadaným deťom. 

V týchto voľbách sa o vašu priazeň 
uchádzam ako člen tímu Dariny Peterko-
vej. Dlhodobo mi v Mense chýba starost-
livosť o nových a pasívnych členov. Preto 
by som v najbližšom období rád vytvoril 
čosi ako „manuál na použitie Mensy“. 
Dokument, v ktorom si nový člen nájde 
podrobne opísané všetky funkcie a čin-
nosti Mensy, aby vedel, čo môže od Men-

sy očakávať, požadovať a dostať. Rád 
by som dosiahol najmä, aby si nový člen 
na konci roka nekládol otázku: „A načo si 
mám znova zaplatiť členské?“

Ako milovník techniky mám rád exkur-
zie do výrobných podnikov, prípadne na 
iné zaujímavé miesta. V minulosti som už 
rôzne zorganizoval, väčšinou ako súčasť 
jarných a jesenných stretnutí. Je to výbor-
ná vzdelávacia aktivita a medzi mensan-
mi obľúbená a vyhľadávaná. Preto by som 
túto aktivitu rád rozvinul aj ako samostat-
ný Mensa program neviazaný len na veľké 
jarné a jesenné stretnutia. 

Aj naďalej sa chcem venovať akti-
vitám pre deti. V táboroch sme stabil-
ný tím s Darinou Peterkovou, Milanom 
Pavlíkom a Tamarou Krčík Babjákovou. 
Okolo IQ olympiády je už vybudova-
ný úžasný tím dobrovoľníkov a práca s 
nimi je pre mňa vždy inšpiráciou, ako by 
mohla Mensa vyzerať, keby sme aj v os-
tatných aktivitách vedeli takto spoločne 
zamakať. Verím, že po týchto voľbách sa 
nám to s novozvoleným tímom podarí.

Volám sa Marián Metes a členom 
Mensy som od roku 2002. Odvtedy sa 
aktívne zúčastňujem na dobrovoľníc-
kych aktivitách organizovaných Men-
sou Slovensko, mnohokrát aj ako orga-
nizátor. Som jeden zo zakladateľov IQ 
olympiády, kde sa nám darí každoroč-
ne zapojiť viac ako 12 000 účastníkov. 
Osobne som nekonfliktný typ človeka 
a rád riešim veci s nadhľadom. Všetko, 
na čo si dnes v Mense spomeniem, sú 
úžasné spomienky na zážitky, exkurzie, 
túry, súťaže, prednášky a hlavne veľa 
úžasných priateľov. Napriek zaneprázd-
nenosti mi je cťou obetovať čas pre 
zlepšenie fungovania našej organizácie 
ako celku.

Moje záujmy:
 • rodina, poznávacie cestovanie, ex-

pedičné cesty (exotika), zbierka hlavola-
mov, folklór, fotografovanie, lyže

Perspektíva:
 • zvýšiť počet nových akcií pre členov
 • aktívne zapájať nových členov do 

Mensa akcií
 • zlepšiť vzájomné vzťahy v Mense

Marián Metes

Motto nedodané

Gabriela Masaryková
Volebný profil kandidáta nebol doručený podľa stanovených podmienok.



Marek Michlík
Tímovou a férovou spoluprácou posunieme našu 

organizáciu oveľa ďalej.

Milí priatelia, dovoľte mi prosím 
uchádzať sa o Vašu dôveru v nadchá-
dzajúcich voľbách na pozíciu člena rady.

Pochádzam z Hornej Nitry, Prie-
vidze, ktorú mám veľmi rád a často sa 
sem vraciam za rodinou, či kamarátmi.

Vyštudoval som a aj s rodinkou bý-
vame v Bratislave. Pracujem ako Sales 
Manager vo firme Henkel, kde vediem 
obchodný team v strednej a východnej 
Európe pre lepidlá v automobilovom 
priemysle.  Aktuálne som si podal pri-

hlášku na externé PhD štúdium na mojej 
Alma Mater, FCHPT STU Bratislava, čím 
by som sa po rokoch strávených v bu-
siness prostredí, chcel aspoň čiastočne 
vrátiť do akademického sveta.

Vo voľnom čase sa v zime venujem 
otužovaniu a v lete kajakovaniu na 
Karloveskom ramene. Rád si zahrám 
futbal, pravidelne trénujem Krav Maga.  
A samozrejme rád trávim čas v  Mense, 
kde som mohol spoznať mnoho zaují-
mavých ľudí. Mimoriadne ma oslovili 
pravidelné klubovne na rôznorodé za-
ujímavé témy. Taktiež sa rád zúčast-
ňujem na Mensa túrach či Dňoch na 
Slnečných jazerách.

 Aby som aj ja priložil ruku k práci 
pre našu organizáciu, pracoval som ako 
člen Volebnej Komisie, pri voľbách roz-
hodcu sporov. Bol som členom Komisie 
pre odmeňovanie a prihlásil som sa do 
Komisie pre zmenu stanov. Spolu orga-
nizoval som klubovňu na tému otužo-
vania a následne pravidelné Otužova-

nie v prírode či Šachové Turnaje. 
Mensa, ako ďalej? Myslím si, že 

Mensa SK by mala byť ako otvorená 
platforma, pre nás všetkých na organi-
zovanie zaujímavých akcií. Rád by som 
podporil, aby úžasný projekt pravidel-
ných klubovní ktoré prebiehajú v Bra-
tislave, sa s našou aktívnou podporou 
rozbehol aj v regiónoch. Aby tu bol 
priestor na tvorivú činnosť v priateľ-
skej atmosfére a súčasne aby sme mali 
nulovú toleranciu voči nepriateľskému 
a neetickému správaniu sa niektorých 
našich členov. Samozrejme rešpektu-
júc názorovú rôznorodosť. Môžeme 
byť úspešní ak budeme silní spolu ako 
jeden team, ktorý ťahá za jeden povraz. 
Spoločne si stanovíme priority, ktoré 
budeme profesionálne realizovať a do-
tiahneme do úspešného cieľa.

Dovoľte mi uchádzať sa o Vašu dô-
veru, za ktorú vopred veľmi pekne ďa-
kujem. 

Eduard Oswald
Mensa, otvorená platforma na organizovanie 

aktivít pre členov aj spol.

Milé členky, členovia, dovoľujem si 
opäť sa uchádzať o dôveru v tohtoroč-
ných voľbách ako člen Rady. Členom 
som bol aj v predminulom volebnom 
období, avšak po zbabraných voľbách 
som už nemal záujem pokračovať - 
toľko nevraživosti, čo to vyplavilo, zne-
chutilo nielen mňa, ale aj mnohých ak-
tívnych členov. Minulý rok som sa však 
zapojil do organizácie súťaže IQ olym-
piáda a našiel tu partiu skvelých, nad-
šených mensákov zo všetkých regiónov 
a získal opäť pocit, že to má zmysel, že 
tímovou a férovou spoluprácou posu-
nieme našu organizáciu oveľa ďalej.

Väčšina ma asi pozná ako admi-
na našej stránky, ktorú neustále zdo-
konaľujeme a v blízkej dobe verím, že 
zásadne vylepšíme. Okrem toho som 
zorganizoval niekoľko prednášok, výle-
tov, pomáham s grafikou a tlačou kaž-
dému, kto ma osloví. 

V budúcej Rade by som rád dal dôraz 
na: 

 • spoluprácu so školami a nadanou 
mládežou (spolupracujúce školy, IQ 
olympiáda…),

 • činnosť v regiónoch (stretnutia aj 
samostatné testovacie tímy),

 • spravodlivé odmeňovanie, aby ne-
dochádzalo k osočovaniu, že si tu nie-
kto robí svoj biznis,

 • úpravu a modernizáciu Stanov 
Mensy, aby boli formulované jasne a 
zahŕňali všetky kompetencie orgánov 
Mensy Slovensko.

 • významné zvýšenie počtu nielen 
nových, ale aj aktívnych členov.

Rád podporím všetko, čo členom 
prinesie radosť a pocit sebarealizácie 
a dá každému, kto bude chcieť, mož-
nosť podieľať sa na chode organizá-
cie, aby sa nás na našich akciách stre-
távalo stále viac.



Milí mensania,
som Hela Rojkovičová - life, kariérny 

a business kouč, mentor, expert v pro-
jektovom, procesnom riadení, v riade-
ní zmien, v krízovom manažmente, v 
osobnom rozvoji a vzdelávaní. Mojou 
vášňou je pomáhať ľudom rásť, praco-
vať s ich talentami, nachádzať a napĺňať 
ich poslanie, sny, zlepšovať veci okolo 
seba, život a jeho kvalitu. Som mama, 
kamarátka, nadšená cukrárka a milov-

Helena Rojkovičová

„Per Aspera Ad Astra.“

níčka kávy, folkloristka, knihomoľ, ces-
tovateľ a summer girl. Profesijne som 
strávila viac ako 20 rokov vo veľkých 
bankových korporáciách a počas svojej 
kariéry som okrem úspechov zbierala 
aj zlyhania, ktoré ma formovali a vďaka 
ktorým som si stále viac uvedomova-
la skutočné životné hodnoty. A tak sa 
postupne moje cesty začali prepletať 
s dobrovoľníckymi aktivitami – v oblas-
ti expertného dobrovoľníctva, vzdelá-
vania, ale aj v práci s deťmi a seniormi. 
Opustila som svet korporácií, napísala 
som dve knihy a spájam svoju životnú 
cestu s ľuďmi, ktorí chcú aktívne meniť 
seba a okolie k lepšiemu. Využívam spo-
lu s nimi príležitosti pozitívne ovplyvňo-
vať dianie okolo nás, tvoriť pre každého 
lepší a zmysluplnejší svet.

Členkou Mensa Slovensko som od 
roku 2020 a hoci som Mensu a mnohé 
jej aktivity zažila hlavne v on-line pro-
stredí, spoznala som tu inšpiratívnych 

ľudí, ktorí do nezištnej práce s členmi, 
potencionálnymi členmi, s deťmi a štu-
dentami vkladajú nielen svoje srdce, 
ale aj svoje rôznorodé vedomosti a ži-
votné skúsenosti.

Žijem dlhodobo v zahraničí a keď 
zdieľam, že som členom Mensa, vyvolá 
to obdiv. Paradoxne to však nevyvoláva 
obdiv v mojej rodnej krajine. Verím však, 
že naša Mensa a aj naše prekrásne Slo-
vensko majú obrovský potenciál – aj to 
je dôvod, prečo som sa rozhodla prijať 
kandidatúru za člena kontrolnej skupiny 
Mensa Slovensko. Byť súčasťou Mensy 
je pre mňa osobne záväzok – záväzok ak-
tívne tvoriť a ovplyvňovať našu spoločnú 
budúcnosť, spájať jedinečnosť a talenty 
tých členov, ktorí chcú inšpirovať a zane-
chať stopu, pritiahnuť a aktívne zapojiť 
členov nových, vzdelávať a zdieľať, po-
máhať rozvíjať potenciál našich študen-
tov a detí, zasievať semienko hrdosti a aj 
pokory za to kým sme.

Jozef Dobroslav Pinka
Volebný profil kandidáta nebol doručený podľa stanovených podmienok.

Darina Peterková
Volebný profil kandidáta nebol doručený podľa stanovených podmienok.



Ahojte, volám sa Dália a pre tých, 
ktorí ma ešte nevideli hrať Dobble s 
pohárom prosecca v ruke, by som sa 
rada predstavila. Som rodená Koši-
čanka, stále vysmiata, milujem hlavo-
lamy, únikové hry a riadim sa heslom, 
že vždy je cesta. Pred rokmi mi učaro-
vala informatika, ale v práci popri štú-
diu som veľmi skoro zistila, že mám 
bližšie k ekonomickej sfére a k práci s 
ľuďmi. Preto som zmenila svoj smer a 

vyštudovala ekonómiu a manažment a 
v spomínanom zamestnaní pracujem 
dodnes už ako manažérka. Zároveň sa 
venujem svojmu podnikaniu.

Mensu registrujem dlhé roky, a tak 
keď som videla možnosť ísť na IQ tes-
tovanie, neváhala som a od roku 2020 
som jej hrdou členkou. Ďakujem Marti-
novi Florovičovi, ktorý mi ako prvý uká-
zal svet Mensy a úžasných ľudí v nej.

Je to skvelá organizácia s potenciá-
lom byť ešte lepšou, k čomu sa snažím 
prispieť aj ja. Zvýšenie počtu členov, ich 
socializácia a podpora nadaných detí 
sú moje hlavné ciele. Aby sa rozrastala 
naša členská základňa, začali sme spolu 
s Tamarou Krčík Babjákovou organizo-
vať  IQ testovania v Košiciach. Opäť sme 
obnovili stretnutia miestnej skupiny 
Košice. Či už únikové miestnosti, večer 
spoločenských hier alebo len zaujímavé 
debaty pri pive, vidíme, že sa miestna 
skupina rozrastá a plánujeme v týchto 

aktivitách pokračovať. A keďže by som 
rada do spoločných činností zapojila aj 
viac členov z východu, podujala som sa 
na zorganizovanie tohtoročného jesen-
ného stretnutia na Zemplínskej Šírave. 
Som vďačná za možnosť byť dobrovoľ-
níkom pri IQ olympiáde, ktorú považu-
jem za krásny projekt, ktorý nielen vy-
hľadáva, ale aj podporuje a odmeňuje 
nadané deti. Pomáhala som taktiež pri 
IQ testovaniach na základných školách, 
kde sa ukázalo, že niekedy práve tie 
deti, ktoré označujú za problémové, sú 
talentované a vyžadujú si špecifický prí-
stup. Podpora nadaných detí by mal byť 
jedným z hlavných cieľov Mensy, keďže 
sú našou budúcnosťou. Aj preto podpo-
rujem tímovú spoluprácu pod vedením 
Dariny Peterkovej.

Verím, že ako členka rady svojou 
energiou, organizačnými schopnosťami 
a húževnatosťou prispejem k naplneniu 
cieľov. Ďakujem za Vašu dôveru a hlas.

Ing. Dália Tomášová
Inteligencia je páka, s ktorou môžeš pohnúť 

svetom.

Tony Tesla
Volebný profil kandidáta nebol doručený podľa stanovených podmienok.

Peter Trnka
Volebný profil kandidáta nebol doručený podľa stanovených podmienok.

Mária Svoreňová
Volebný profil kandidáta nebol doručený podľa stanovených podmienok.



Vážení členovia, členom Mensy 
som od roku 1991. Po rozdelení Čes-
koslovenska v r. 1993 vznikla Sloven-
ská Mensa. Postupne som sa zapájal 
do jej aktivít. Rozbehol som testova-
nie IQ aj mimo Bratislavu, pomáhal pri 
organizovaní MEME a postupne som 
preberal na seba rôzne aktivity. Boli 
tu rôzne obdobia. Po páde členstva na 
niekoľko desiatok a výmene predsedu 
sme s Mirom Mackom rozbehli aktivity, 
aké sme len vládali organizovať a po-
maly sa Mensa pozviechala a nabrala 
správny smer. Keďže aktívnych členov 
bolo len zopár, robil som všetky rutin-
né činnosti, ktoré bolo potrebné robiť 
– bol som nemenovaným prevádz-
karom Mensy Slovensko. Organizoval 
som tiež turistické akcie po Slovensku, 
ktorých sa zúčastňovali aj priatelia 
z Českej Mensy. My sme sa zase zú-
častňovali skoro každého stretnutia v 
Čechách.

Roky filmujem a strihám videá 
z väčšiny našich akcií, ktoré si môžete 

pozrieť na našej web-stránke. Takisto 
filmujem a pomáham pri organizovaní 
našej najvydarenejšej akcie pre deti ce-
lého Slovenska – IQ olympiáde. V po-
slednej dobe som zorganizoval Jesenné 
stretnutie na Myjave, v Skalici a spolu 
s ďalšími členmi aj v Piešťanoch.

Pre dobré fungovanie akejkoľvek 
skupiny preferujem kolektívne riadenie 
založené na férovej výmene názorov a 
skúseností. Úspech a spokojnosť ko-
lektívu pred prospechom jednotlivca. 
Bolo by treba zabudnúť na vzájomné 
animozity a pre prospech našej Mensy 
byť vzájomne pozitívne naladený a pri-
pravený nezištne si poradiť a pomáhať. 
A z toho by mal radosť snáď každý .

Keďže čas sa nedá zastaviť, môj vek 
ma posunul do dôchodku. Občas ro-
bím aj profesionálne, ale značne sa mi 
rozšíril môj voľný čas. Čiže ak to bude 
potrebné, viem pomôcť pri akejkoľvek 
aktivite, ktorá bude potrebná na skva-
litnenie práce Rady a aktivít pre každé-
ho člena.

Marián Zahradník

Motto nedodané


